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25.11.2010 | 12:10 | pořad: Ozvěny dne

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
V Praze byly dnes dopoledne uděleny ceny Kiron za výjimečné počiny v boji s drogovými závislostmi. Hlavní ocenění si
letos v pátém ročníku odnesl Josef Radimecký, autor první národní strategie protidrogové politiky. Projekt Kiron zaštiťuje
Centrum adiktologie 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy. Jeho vedoucím je docent Michal Miovský, dobrý den.

doc. Michal MIOVSKÝ, vedoucí, Centrum adiktologie 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy
--------------------
Dobrý den.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Pane docente, můžete nám krátce přiblížit, v čem spočívá ta zmíněná strategie, za kterou jste dnes vyznamenali Josefa
Radimeckého?

doc. Michal MIOVSKÝ, vedoucí, Centrum adiktologie 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy
--------------------
Ona to není úplně první historická strategie, protože ta vznikla už v roce 1993 a byla přijata tehdy Vládou České republiky,
ale tato strategie vlastně, za kterou i Josef Radimecký získává ocenění, byla vlastně první strategií, která měla vazbu
na takzvaný evident list přístup, to znamená přístup vázaný na vědu. To znamená vlastně možnost ověřovat, zda to,
co děláme, je skutečně efektivní. To znamená, má vliv na danou cílovou skupinu a zda peníze, které vkládáme do toho
systému, jsou skutečně smysluplně vynakládány.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Podařilo se to prosadit i do praxe, užíváte to?

doc. Michal MIOVSKÝ, vedoucí, Centrum adiktologie 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy
--------------------
Užíváme to. Česká republika je v podstatě vzorovým státem, co se týká v Evropské unii, právě na národní úrovni,
kdy máme jednotný systém hodnocení kvality služeb. A vyhodnocování vlastně míry její efektivity. Ale je tady jeden
zásadní problém, že přesto, že se podařilo do praxe tento systém zavést, tak bohužel se nepodařilo zajistit stabilitu pro
tyto služby. To znamená, zatímco oni mají velmi přísné požadavky na to, co musí splňovat v provozu, v personálních
standardech a podobně, tak na druhou stranu mají každý rok méně a méně prostředků právě na to, aby mohli tyto služby
poskytovat, které si u nich zadává stát.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Právě tenčící se tok peněz na protidrogovou prevenci je podle vás tím hlavním důvodem, proč přibývá drogově závislých,
proč přibývá i v Česku, které bylo vysoce hodnocené Evropskou unií v minulých letech za to, že jich právě tady moc
není, proč přibývá lidí, kteří jsou nakaženi HIV nebo žloutenkou typu C. Je to málo peněz?
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doc. Michal MIOVSKÝ, vedoucí, Centrum adiktologie 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy
--------------------
Samozřejmě finanční prostředky jsou jeden z velmi významných faktorů a v této souvislosti je právě potřeba říci, že ty
dopady, ale nejsou to pouze dopady spojené se současnou finanční krizí a plošnými škrty v rozpočtu, protože v našem
oboru těchto prostředků ubývá dlouhodobě a my jsme dnes na téměř padesáti procentech prostředků, které jsme měli
v oboru před 15 lety, tak to klíčové je, že ten dopad bude především na oblast veřejnozdravotních intervencí, které
utrpí těmito škrty nejvíce. A je pravděpodobné, že v příštím roce dojde k zavírání provozů, které v podstatě slouží k
ochraně obyvatelstva právě před šířením infekčních onemocnění, jako je HIV, ale v České republice je to především
hepatitida typu C.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Porota udělila taky adiktologickou anticenu Bad Trip a to zastupitelstvu Středočeského kraje za projekt Revoluční vlak.
Čím si ho zastupitelé vysloužili.

doc. Michal MIOVSKÝ, vedoucí, Centrum adiktologie 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy
--------------------
Vysloužili si ho za to, že tento projekt přesto, že jsme na to opakovaně upozorňovali nejenom v médiích, ale i současně
různými dopisy a materiály, tento projekt je v rozporu s dobrou praxí primární prevenci, nesplňuje požadavky státu
prostřednictvím ministerstva školství na kvalitní preventivní program. Toto si sám stát zavedl před několika lety a tento
program nesplňuje. A tím, že nesplňuje, by neměl dosahovat na žádné veřejné prostředky. V rozporu s tím Středočeský
kraj schválil dotaci ve výši 7 milionů korun pro tento projekt, který v minulosti několikrát ústy svých hlavních představitelů
deklaroval, že nebude požadovat veřejné zdroje.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Dodává docent Michal Miovský, vedoucí Centra adiktologie na 1. Lékařské fakultě Univerzity Karlovy, děkuji, na
shledanou.

doc. Michal MIOVSKÝ, vedoucí, Centrum adiktologie 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy
--------------------
Děkuji, na shle.


